
Futurum brukes til å fortelle om 
noe som er i framtiden i forhold 

tid presens. 

Vi befinner oss alltid i presens når 
vi snakker og må bruk verbets 

tider til å forflytte oss i tid. 

Verbets tider til A-1  

perfektum presens futurum 

Presenssystemet har gått 
har vasket 

går 
vasker 

skal gå 
skal vaske 

pluskvamperfektum Preteritum fortidsfuturum 

Preteritumssystemet hadde gått 
hadde vasket 

gikk 
vasket 

skulle gå 
skulle vaske 

Preteritum brukes når vi vil forflytte 
oss til fortiden å fortelle om noe som 
har hent. Men når vi forflyttet oss i tid 

er det viktig å si når det hente. 

Perfektum brukes for å fortelle om 
noe som har skjedd. Men den sier 

ikke når. Vi står i presens og 
forteller bare hva som har skjedd 

fortid     nåtid      framtid  



Infinitiv – bezokolicznik 

Infinitiv skal ikke stå alene, men brukes sammen med modalverb eller som hoved verb til et hjelpeverb. 

 

Presenssystemet: 

 

 

 

 

 

 

Presens er utgangspunktet for alle samtaler, du befinner deg alltid i presens (nåtid) til du gjør noe for å forflytte 
deg fra presens. Dersom du bruker bare presenssystemet så forlater du aldri presens. Alt du sier, er relatert til 
presens (nåtid). 

 

Presens er det du gjør nå; Jeg skriver norsk  

  Jeg leser norsk 

 
Vi bruker presens til å fortelle om ting som skjer mens vi snakker eller skriver. Vi kan også bruke det om 
framtiden ved å sette til et tidsadverb.   

Verbets tider 

2 

perfektum presens futurum 

Presenssystemet har gått 
har vasket 

går 
vasker 

skal gå 
skal vaske 



Presenssystemet: 

 

 

 

 

Perfektum bruker vi om fortiden, når vi bare forteller at noe har skjedd før presens.  Når vi bruker perfektum 
kan vi ikke si når det hente ettersom vi bare sier at det har skjedd før presens. Vi kan også bruke perfektum 
dersom noe er startet som ikke er avsluttet. Tid er ikke viktig ettersom du ikke har forlatt presens. 

Verbets tider 

3 

perfektum presens futurum 

Presenssystemet har gått 
har vasket 

går 
vasker 

skal gå 
skal vaske 

perfektum futurum 

Presens 

Jeg har spilt 
fotball 

Jeg har tatt 
bilde av det 

Jeg skal 
ringe til deg 



Presenssystemet: 

 

 

 

 

Perfektum bruker vi om en handling der hvor handlingen er viktigere enn tids punktet. Vi bruker også 
perfektum om handlinger som er påbegynt, men ikke er avsluttet. 

     

  - Hun har kommet.   (Hun er her, vi sier ikke noe om når hun kom) 

   - De har flyttet.  (De bor ikke her mer) 

   - Hun har studert norsk i tre år.  (Hun studerer fremdeles norsk) 

  -Jeg har vasket gulvet.  (Det er reint) 

Verbets tider 

4 

perfektum presens futurum 

Presenssystemet har gått 
har vasket 

går 
vasker 

skal gå 
skal vaske 



Presenssystemet: 

 

 

 

 

Futurum bruker vi om framtiden, vi skaper futurum ved hjelp av modalverb og et hoved verb i  infinitiv form 
uten infinitiv merket. Vi legger ofte til et tids adverb for å si når det skal skje. 

Verbets tider 

5 

perfektum presens futurum 

Presenssystemet har gått 
har vasket 

går 
vasker 

skal gå 
skal vaske 

perfektum futurum 

Presens 

Jeg har spilt 
fotball 

Jeg har tatt 
bilde av det 

Jeg skal 
ringe til deg 

framtid  fortid 



pluskvamperfektum 

Jeg skulle ringe til 
deg etter fotball 

kampen 

Preteritumssystemet: 

 

 

 

 

Preteritumssystemet brukes for å forflytte oss til fortiden. Når vi står i presens så har vi to muligheter for å 
skape fortid. Vi kan bruke perfektum, men da kan vi ikke bytte syns vinkel og fortelle når hendelsen tok sted, 
bare at noe har skjedd. Den andre muligheten er preteritumssystemet der tid er viktig ettersom vi forandrer 
syns vinkel og forteller fra fortiden. 

Verbets tider 
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fortidsfuturum 

Presens 

Jeg spilte 
fotball klokka 

fem Jeg hadde 
tatt bilde 

før kampen 

futurum perfektum 

pluskvamperfektum Preteritum fortidsfuturum 

Preteritumssystemet hadde gått 
hadde vasket 

gikk 
vasket 

skulle gå 
skulle vaske 

Preteritum 
     fortid 



Verbets tider 

7 

Preteritum bruker vi om en handling som er avsluttet, ofte på et bestemt tid: 
 
    - Hun kom klokka fem.  (Vi er opptatt av når hun kom) 
    - De flyttet i går.  (Vi vil fortelle når de flyttet) 
    - Hun studerte norsk i tre år.  (Handlingen er avsluttet) 
 
Perfektum bruker vi om en handling der hvor handlingen er viktigere enn tids punktet. Vi bruker også 
perfektum om handlinger som er påbegynt, men ikke avsluttet. 
 
    - Hun har kommet.  (Hun er her, vi sier ikke noe om når hun kom) 
    - De har flyttet.  (De bor ikke her mer) 
    - Hun har studert norsk i tre år.   (Hun studerer fremdeles norsk) 

perfektum presens futurum 

Presenssystemet har gått 
har vasket 

går 
vasker 

skal gå 
skal vaske 

pluskvamperfektum Preteritum fortidsfuturum 

Preteritumssystemet hadde gått 
hadde vasket 

gikk 
vasket 

skulle gå 
skulle vaske 


